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EGYEZTETÉSEK KEZDŐDTEK A VAGYONÁTADÁSI TÖRVÉNYRŐL 

Tulajdonos lesz az SZTE 
Tulajdonba kapják az egyetemek az általuk használt ingatlanokat és más v a -
g y o n t á r g y a k a t , ami az önálló gazdálkodás lehetőségét és feleló'sségét jelenti 
az i n t é z m é n y e k számára. A most egyeztetés alatt álló törvényjavaslatról 
a rektori konferencia társelnöke, Szabó Gábor, a Szegedi T u d o m á n y e g y e t e m 
rektora t á j é k o z t a t o t t . 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
Mintegy másfél évig kellett várni az 
engedélyre, hogy a volt orosz lakta-
nyában - ahol már működik kollégi-
um - három épületet felújíthasson a 
szegedi egyetem. A Pulz utcai, kiürült 
klinikai épületet át kellett adni az ön-
kormányzatnak, hogy az áruba bo-
csáthassa, mert az egyetemnek nincs 
ilyen joga. Jelenleg is 8-10 ingatlan 
ügyében vár válaszra a nemzeti va-
gyonkezelőtől az egyetem, amely 
önállóan nem gazdálkodhat a kezelé-
sében lévő vagyontárgyakkal. 

Ezen a helyzeten változtatna egy 
törvényjavaslat, amelyről megkezdőd-
tek az egyeztetések. A rektori konfe-
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| 8 A legjobbkor jön 
M M nekünk a vagyon-

átadási törvény, amellyel 
komoly gazdálkodási 
lehetőséget kapunk. 
Szabó Gábor 

rencia társelnökét, Szabó Gábort, a 
Szegedi Tudományegyetem rektorát a 
részletekről kérdeztük. 

- Régi baja a magyar felsőoktatás-
nak, hogy az intézmények nem gazdál-
kodhatnak szabadon - úgymond - a 
vagyonukkal. Mert nem tulajdonosok. 
Emlékezetes, hogy az önkormányzatok 
annak idején tulajdonba kapták a ko-
rábban állami vagyont; és különösen 
mostanában, az uniós források meg-
nyílásakor látjuk gyakran, hogy ez az 

önkormányzati tulajdon fedezetként 
szolgálhat a különféle fejlesztések ön-
részének előteremtésében. A vagyon-
tárgyak értékesítése is jóval egysze-
rűbb, mint a mi esetünkben. Hiszen az 
egyetemeknek minden vagyonnal kap-
csolatos lépést engedélyeztetni kell. 
Ezen változtatna az új törvény. A rekto-
ri konferencia egyhangúlag támogatja 
a javaslatot, ha minden jól megy, jövő 
májusban elfogadják a törvényhozók is 
- mondta a rektor. 

A vagyonátadási törvény garanciális 
elemeiről is beszélt Hiller István mi-
niszter a rektorokkal. Még a látszatát is 
szeretnék ugyanis elkerülni, hogy pri-
vatizációról lenne szó - mondta Szabó 
Gábor. Ezért beépítik a jogszabályba 
annak a biztosítékait, hogy az egyete-
mi tulajdont ne lehessen „elkótyave-
tyélni" - mondjuk egy ingatlan árát re-
zsiköltségekre vagy költségvetési hiány 
betömésére fordítani, hanem csakis fej-
lesztésekre, a minőség növelésére. 

- Nem kell ahhoz közgazdásznak len-
ni, hogy lássuk, a következő pár évben 
az adófizetők forintjaiból bizonyára 
nem jut egyetemi fejlesztésekre. Már-
pedig - ahogyan a példázatbeli szatócs 
tartotta - éppen akkor kell fejleszteni, 
amikor nem megy az üzlet. Úgyhogy a 
legjobbkor jön nekünk a vagyonátadá-
si törvény, amellyel komoly gazdálko-
dási lehetőséget kapunk. Igaz, nagyobb 
lesz az intézményvezetők felelőssége 
is. Egy hétköznapi hasonlattal élve: 
amíg albérlő vagyok, nem az enyém a 
lakás, hajlamos vagyok kevéssé vi-
gyázni rá; amint a tulajdonom, ez a 
helyzet megváltozik. Személy szerint 
annak is örülök, hogy a javaslatot va-
lamennyi párt vezető oktatáspolitikusa 
támogatja, így Pokorni Zoltán, aki volt 
miniszterként pontosan ismeri a jelen-
tőségét, vagy Magyar Bálint, aki kezde-
ményezte a törvényt - mondta el Szabó 
Gábor. 

Csúszik az útátadas 
a Tompái kapunál 
MUNKATÁRSUNKTÓL 
Szeged kilenc pontján épül bicikliút 
közel 300 millió forint uniós támoga-
tással és 30 milliónyi városi pénzből. 
A határidő október eleje - írtuk július 
végén. Akkor gőzerővel kezdett el dol-
gozni a közbeszerzés nyertese, a Ma-
gyar Aszfalt Kft. a Tompái kapunál . 
Pontosabban a Gyálarétre vezető út 
Horgosi út és a klebelsbergtelepi Sín-
pár sor közötti részen. A munkálatok 
látványosan indultak. A helybeliek 
fellélegeztek, hogy teljesülhet régi ál-
muk, s a pár száz méteres szűk úton, 

ahol korábban több baleset is történt, 
végre biztonságosan közlekedhetnek. 

Az ígérettel ellentétben azonban nem-
hogy október elejére, de még a hó végé-
re sem készültek el a kerékpárúttal. - Mi 
az oka a csúszásnak? - kérdeztük Pász-
tor Pétertől, a szegedi önkormányzat fej-
lesztési irodájának projektmenedzseré-
től. - Előre nem látható okok miatt csú-
szott a kivitelezés. Nem várt közmű-
problémák miatt változtatnunk kellett a 
terveken - mondta a projektmenedzser, 
akitől megtudtuk, a kerékpárút csak no-
vember végére készül el. 
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A R E N D Ő R Ö K M I N D E N K I T KITERELTEK A K O R D O N M Ö G É F o t ó : Schmidt Andrea 

Százak munkáját zavarta 
meg a bombariadó 

Több száz e m b e r : postai d o l g o z ó , 
banki a l k a l m a z o t t , városházi t i s z t v i -
selő m u n k á j á t zavarta meg kedden . 
délután az a z e d d i g ismeretlen n ő , 
aki telefonált a rendőrségre, h o g y 
b o m b a f o g robbanni a szegedi S z é -
chenyi téren. 

KISS GÁBOR G E R G Ő 
Továbbra is titokban tartja a rendőr-
ség, honnan telefonált kedden kora 
délután az az ismeretlen nő, aki -
amint tegnap megírtuk - a Széchenyi 
téri CIB Bank, a városháza és a nagy-
posta levegőbe repítésével fenyegető-
zött. A hatóság már aznap délután 
tudta a telefonálás helyszínét, de a 
nyomozás érdekeire hivatkozva ezt 
nem akarják nyilvánosságra hozni. A 
ismeretlen telefonáló beazonosítása 
jelenleg is folyamatban van. 

Harnos Csaba, a szegedi nagyposta 
vezetője elmondta: fel vannak készül-
ve a bombariadókra, rendelkeznek ki-
ürítési tervvel. - Miután kijött a rend-
őrség, lementünk a vezetőkkel az ügy-
féltérbe, és megkértük a várakozókat, 
hogy hagyják el az épületet. Akinek 
éppen függőben volt a tranzakciója, 
azt még befejeztük. A bombariadó 160 
munkatársunkat érintette, a délelőttö-

sök nem tudták letenni, a délutáno-
sok felvenni a munkát - mesélte a 
postavezető. 

A dolgozók este negyed hét után 
mehettek vissza az épületbe, de a 
nagypostát már nem nyitották ki. -
Mivel pénz és küldemény nem marad-
hat kint a kézbesítőknél, így őket még 
ezután kellett elszámoltatnunk - tud-
tuk meg Harnos Csabától. 

- A délutáni tárgyalások egy, fél ket-
tőkor kezdődtek, így aki ezekre kapott 
idézést, még ideért. Tárgyalást elna-
polni, felfüggeszteni tudtommal nem 
kellett. Három óra után azonban - a 
bíróság környékét csak két órával a 
bombariadó kezdete után zárták le -
már nem lehetett megközelíteni az 
épületet, így vélhetően jó néhány ügy-
felünk dolgavégezetlenül távozott a 
környékről - beszélt Cseh Attila, a 
Csongrád Megyei Bíróság elnökhelyet-
tese, sajtószóvivője. 

- Három bankfiókunkat, a Kiss 
Menyhért utcait, a Vár utcait és a Tisza 
Szálló mellett működöt érintette a 
keddi bombariadó. A Mérey utcában 
is van egy kirendeltségünk, így az 
ügyfeleket, illetve dolgozóink egy ré-
szét oda tudtuk irányítani. A forgalom 
itt jelentősen megnövekedett, ám va-

Elítélt riogató 
Bűnösnek találta, és a cselekmény társadalmi veszélyességére tekintettel 1 év 8 
hónap idó'tartamra próbára bocsátotta a szegedi bíróság a maroslelei általános 
iskolás, fiatalkorú Gajda Á d á m o t április 8 - á n . A fiú két héttel korábban 
a rendőrség segélyhívó számán bejelentette, hogy egy makói iskolában bombát 
fog robbantani. Beismerte tettét, amit akkor diákcsínynek gondolt. 

Á L R I A D Ó K A B E L V Á R O S B A N . A sze-
gedi bíróságon tavaly május 9 - é n 
volt bombariadó. Több tárgyalást is 
fel kellett függeszteni, mert egy is-
meretlen férfi délelőtt 10 órakor 
hívta fel az egyik alkalmazottat: le-
vegőbe repül az épület. A rendőrök 
három és fél órán át kutattak rob-
banószerkezet után: semmit sem 
találtak. A Kiss Menyhért utcai CIB 
Bankban nem is olyan régen, július 
1 8 - á n volt bombariadó. Egy férfi 
szintén délelőtt tíz órakor telefonált 
ide: a bankban bomba robban. A 
rendőrök öt órán át kutattak, de itt 
sem találtak semmit. 

lamennyi megbízást, tranzakciót telje-
síteni tudtunk - közölte lapunkkal 
Bodnár Zoltán, a CIB Bank délke-
let-magyarországi régiójának vezető-
je. A bankfiókok alkalmazottainak 
többsége egyébként néhány órát vára-
kozott a rendőrségi kordonok mögött, 
de miután látták, hogy a bombakuta-
tás jóval a bank nyitvatartási ideje 
után ér majd véget, hazaküldték őket. 

A városházáról szintén hazamehet-
tek a tisztviselők. - Közgyűlési elő-
terjesztési hét van, előterjesztések 
írását akasztotta meg a bombar iadó . 
Ezt túlórával kell majd bepótolnunk 
- beszélt Mózes Ervin főjegyző. Azok 
is bosszankodtak, akik éppen a 
bombar iadó pi l lanatában szerették 
volna elkölteni ebédjüket az épület 
konyhájában . 

FÉLPÁLYÁS U T Z A R TETTE P R 0 B A R A A D 0 M A S Z E K F E L 0 L E R K E Z 0 K T Ü R E L M E T 

Bedugult a Bajai úti körforgalom 

Á L L A N D Ó S U L T A B A L E S E T V E S Z É L Y A T O R L Ó D Á S MIATT F o t ó : Miskolczi Róbert 

Hatalmas d u g ó alakult ki tegnap reg-
gel a Bajai úti körforgalomnál. A M a -
gyar Közút K h t . tegnapeló'tt kezdte el 
az 55-ös f ő ú t felújítását. November 
közepéig cserélik az aszfaltburkolatot 
- félpályás ú t z á r mellett. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
A Magyar Közút Kht. éppen az ünnepi 
hétvége előtt kezdte el felújítani az 
55-ös főutat a városból kivezető, teme-
tő melletti szakaszon. Tegnapi szá-
munkban megírtuk: a Fonógyári úttól 
egészen a Bajai úti körforgalomig tar-
tanak majd a munkálatok. Teljes körű 
útfelújítást végeznek. Először felmar-
ják az utat, majd november közepéig 
aszfaltoznak. Az Útkaparó csárdánál 
található buszmegállót is átépítik. 

- A munkálatok alatt folyamatosan 
félpályás útzár lesz, a helyi közútkeze-
lő munkatársai irányítják a forgalmat 
- mondta Nagy Gábor, a Hódút Kft. fő-
építés-vezetője. 

• • A munkálatok alatt 
W M folyamatosan félpályás 

útzár lesz, a helyi közútkezelő 
munkatársai irányítják 
a forgalmat. 
Nagy Gábor 

Kedden a vasúti sín mellett dolgoz-
tak, a temető mellett. A forgalmat 
egy sávon engedték, két útjavító jel-
zőtáblákkal irányította az autósokat . 

Akkor, s ott nem alakult ki nagy tor-
lódás. 

Tegnap reggel azonban ha ta lmas 
dugó keletkezett a reggeli csúcsban 
a körforgalomnál . Mivel a temető 
előtt végeztek, a Bajai út körforga-
lom előtti részét kezdték el felbonta-
ni. Az l l tkaparó csárda előtt, s a 
szemközti buszmegál lóban is fel-
mar ták az aszfaltot. A félsávos útle-
zárás miatt felváltva engedték itt is 
az autósokat . A körforgalom azon-
ban bedugult , a Mórahalom és Do-
rozsma felől érkezők több száz mé-
ter hosszú karavánban voltak kény-
telenek várakozni . 

A reggeli csúcs után megszűnt a du-
gó, napközben nagyobb fennakadás 
nélkül közlekedhettek az autósok. 


